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Betreft: Schriftelijke vragen – Liberale Partij Maastricht - Maastricht wordt steeds veiliger en 

criminelen zijn hier de baas 

 

Geacht college, 

In Maastricht en omstreken wordt het steeds veiliger 

In de Limburger is een artikel verschenen waarin u nu aangeeft dat criminelen hier de baas zijn. Dat 

bevreemdt ons nogal, omdat we in al die jaren bij de behandeling van de veiligheidsplannen, 

handhavingsplannen en alle begrotingsbehandelingen – waar ook de veiligheid en de capaciteit aan 

de orde komt - van u te horen kregen dat Maastricht steeds veiliger werd en de aanpak gewoon 

geconsolideerd kon worden.  

Zelfs bij de laatste begroting van 2022 was dat uw standpunt. Als partijen dan aangaven dat de 

praktijk toch anders was, dan klopte dat niet volgens u. Dan werd de raad het zwijgen opgelegd met 

de opmerking dat het bij veiligheid over subjectieve beleving ging. 

 

Moties om handhaving op peil te brengen 

De Liberale Partij Maastricht heeft jarenlang aangegeven en aangetoond, dat onze gemeentelijke 

handhaving niet op peil was en heeft - tevergeefs - veel moties ingediend om de gemeentelijke 

handhaving uit te breiden, om de politie enigszins te ontlasten, de zware overlast waar burgers 

jarenlang onder gebukt gaan en zaken waar te weinig capaciteit voor is, aan te pakken. Moties die u 

keer op keer – tot onze grote verbazing- ontraadde.  Bij u lag blijkbaar geen prioriteit om de 

handhaving op de noodzakelijke sterkte te brengen en meer in veiligheid te steken.  

 

Wanhopige burgers 

Als we onveilige situaties in de stad aankaartten die dringend aangepakt moesten worden werden 

we eerder ontmoedigd.  

We hebben al die jaren tevergeefs geprobeerd om veel meer op handhaving in te zetten en 

daadwerkelijk te gaan handhaven, omdat het klachten regende van wanhopige burgers die niet 

geholpen werden/worden op gebied van geweld, drugscriminaliteit, bedreigingen, tirannie van 

gewelddadige buurtbewoners, (studenten)overlast, overlast in parken, vernielingen, 

ontoegankelijkheid door de fietsenzooi en ondermijning. Het werd allemaal maar in stand gehouden 

door niet of nauwelijks op te treden. Vrijheid blijheid was het motto.  

 



 
 

Teveel beroep op de politiecapaciteit door vrijblijvend gemeentelijk beleid 

Jarenlang hebben we signalen van politie doorgegeven dat door uw beleid door veel te weinig 

gemeentelijke handhaving in te zetten en beleid te maken dat nog meer handhaving noodzakelijk 

maakte, er te veel beroep werd/wordt gedaan op de te krappe politiecapaciteit.  

Het beleid is niet alleen veel te vrijblijvend maar veroorzaakt ook meer vraag naar handhaving 

waardoor onacceptabele en onveilige situaties jarenlang in stand worden gehouden. Toch werd het 

gemeentelijk beleid nooit zodanig gewijzigd omdat in Maastricht alles vrijheid blijheid moest 

uitademen en het zogenaamd steeds beter ging met de veiligheid.  

Leefbaarheidsdebat 

De Liberale Partij Maastricht heeft jaren geleden uit noodzaak een leefbaarheidsdebat 

georganiseerd. Uit noodzaak omdat burgers met de rug tegen de muur stonden omdat ze niet 

gehoord werden. Een door burgers drukbezocht debat -  want de problematiek was en is heftig -  

waar u weigerde aan deel te nemen. De politie die had toegezegd deel te nemen aan het debat, en 

de ambtenaren op gebied van handhaving en regelgeving die heel graag hadden willen komen om te 

luisteren wat zich eigenlijk in de praktijk afspeelde, hebben afgezegd, omdat u hun deelname niet 

goedkeurde. En dat, terwijl er ca 75 burgers waarvan 40 insprekende burgers waren gekomen, 

mensen die radeloos waren vanwege situaties die niet werden aangepakt en vaak huilend voor de 

microfoon over hun ellende vertelden, waarin zij jarenlang moesten leven omdat handhaving niet 

optrad of mocht optreden, want het beleid was en is, dat er nauwelijks wat tegen 

(studenten)overlast, (drugs)criminaliteit en ander soort gewelddadigheden werd opgetreden. En als 

je dit soort problematieken jarenlang al niet oplost, dan wordt de te krappe 

politiecapaciteit nog meer onder druk gezet bij de aanpak van de nog grotere problemen in de stad. 

Dat leefbaarheidsprobleem is verder nooit aangepakt, mensen zijn moeten verhuizen, ja hebben 

zelfs de stad verlaten waar ze zijn geboren. Nadien heeft een groep boze burgers een gesprek met u 

willen hebben over het feit dat u niet wilde deelnemen aan het debat, dat gesprek heeft na 

aandringen uiteindelijk pas na een jaar plaatsgevonden. 

Overlast in het stadspark 

Ook hier een jarenlange problematiek die niet wordt opgelost, maar wel heel veel geld voor een 

zogenaamde parkregisseur werd ingezet, met als resultaat dat er vriendelijke welkom bordjes in het 

park staan, waar niemand notie van neemt. Verbodsborden m.b.t. geluidsboxen, openbaar 

alcoholverbruik, afval achterlaten, urineren in het park, overlast veroorzaken, past immers niet in het 

vrijblijvende beleid. Gevolg dat ook politie vaak op deze problematiek wordt ingezet, omdat het zich 

veelal ’s-nachts afspeelt en er geen regels worden gemaakt voor deze problematiek. Dat er elke 

morgen ca 6 pick-ups alle rotzooi en vernielde straatmeubilair moet opruimen, zodat om 9 uur alles 

erbij ligt, alsof zich ’s-nachts niets heeft afgespeeld, kost klauwen met geld maar is ook een keuze. 

Dat er een woordvoerder die namens 100 gedupeerde bewoners spreekt, afgedaan wordt in een 

interview als vast klager, zegt genoeg.   

Veiligheidsplan aanpak consolideren 

Toen we in januari van dit jaar het veiligheidsplan behandelden, gaf u aan het veiligheidsbeleid te 

consolideren. De Liberale Partij Maastricht heeft u toen geconfronteerd met de geregistreerde 

criminaliteitscijfers van 2022, die er niet om logen. De stijging was 26,2 %. Het ging om 

geregistreerde 7952 gevallen en dat is hoog (geweld, bedreiging en straatroven). Dan hebben we het 

nog niet om de casussen die niet gemeld zijn vanwege meldingsmoeheid (ca 20%) die speelt bij 

ontmoedigde burgers en het feit dat aangifte heel vaak niet mogelijk gemaakt wordt. Er zijn nog al  



 
 

wat mensen die met een advocaat moeten komen willen ze een aangifte rond krijgen. 

Enfin, 7952 geregistreerde criminele casussen. Voor ons absoluut geen teken om dan maar weer de 

ingeslagen weg in te slaan. U gaf aan dat u niet op de hoogte was van deze cijfers en daarmee was de 

kous af.  

Uitspraak criminelen hier de baas 

Nu roept u na al die jaren dat de criminelen hier de baas zijn. Wij vragen ons af, waarom nu, bij het 

scheiden van de markt? Wat betreft de lobby om meer agenten? Toenmalige PvdA minister Guusje 

ter Horst heeft destijds 190 miljoen op de politiecapaciteit bezuinigd en daardoor veroorzaakt dat er 

veel te weinig politiecapaciteit is, dat is dus niets nieuws in 2023. Ook is nu niet nieuw dat ook in de 

grote steden men kampt met ernstige problemen vanwege politiecapaciteit. De koek is al decennia 

te klein en het gaat er niet om dat de problematiek van de ene stad groter is dan de andere, wel 

anders. 

 

Vraag 1 

We vragen ons dus af waarom we uw signalen dat “criminelen hier de baas zijn” nooit eerder hebben 

gehoord? 

Vraag 2 

En als u dat jaren eerder had geroepen, hadden we een toch heel ander veiligheidsbeleid en 

handhavingsbeleid gevoerd door onze handhaving op niveau te brengen en daadwerkelijk in te 

zetten op handhaving en dus de politie te ontlasten?  Maastricht is dus al die jaren niet zo veilig en 

een ander beleid heeft hoge urgentie. 

 

Kitty Nuyts 

Namens de Liberale Partij Maastricht 

 

  

 

 

 

 

 

  


